
 Jednání školské rady při Základní škole Velehrad 

konané dne 29. března 2022 

 

Přítomni: Ing. Tomáš Valer, Marie Úrichová, Ing. Veronika Maňásková, Mgr. Jiří Sukaný, 

                 Mgr. David Škrášek, Mgr. Antonín Ťuhýček, Mgr. Aleš Mergental, Jitka Točková 

 

Omluveni: Miroslav Kovářík 

 

Host: - 

 

Zahájení:   16:00 

Ukončení: 17:15 

 

Program:  

1) aktivity školy v doběhu školního roku 2021/2022 

2) účast ZŠ v rámci programu Erasmus+ 

3) účast ukrajinských dětí ve výuce; možnosti další pomoci 

4) podněty rodičů 

 

Průběh jednání:  

 

1) aktivity školy v doběhu školního roku 2021/2022 

 

Mgr. Sukaný: 

• informoval přítomné o termínech blížících se akcí, zápisech do 1.tříd, aktivitách školy a 

jednotlivých tříd – všechny termíny jsou vyvěšeny v Infobrožuře ZŠ a průběžně aktualizovány 

na www.zsvelehrad.cz 

• ZŠ byla vybrána Českou školní inspekcí k 2 typům testování: 

1) Projekt PISA (pozn: Programme for International Student Assessment) – mezinárodní 

zjišťování úrovně v rámci čtenářské, matematické a i přírodovědné gramotnosti mezi žáky 

ve věku 15 let. Týká se celkem 11 žáků. Výsledky se snaží zachytit klady a zápory 

jednotlivých vzdělávacích systémů  a zlepšit je. 

2) Celonárodní testování žáků – ověření studijního potenciálu jednotlivých žáků. 

 

2) účast ZŠ v rámci programu Erasmus+ 

 

Mgr. Sukaný: 

• v rámci programu Erasmus+ vycestuje do partnerské školy ve Francii v dubnu 2022 skupinka 

žákyň 7. tříd a v květnu 2022 další žáci  do Severní Makedonie. Jedná se o pokračující projekt, 

který má zvýšit povědomí žáků o ochraně přírodního prostředí, zlepšit komunikaci v cizím 

jazyce a poznat kulturu jiných zemí. 

 

3) účast ukrajinských dětí ve výuce; možnosti další pomoci 

 

Mgr. Sukaný, Mgr. Škrášek a Mgr.Ťuhýček: 

• naše ZŠ se ujala 8 ukrajinských dětí z rodin, kterým jsou v současné chvíli ubytování v naší 

obci. 

• společně informovali o zkušenostech s výukou těchto dětí a snaze o začleňování do kolektivu 

školy nejen ze strany učitelů, ale i jednotlivých žáků. 

• k dispozici jsou pomůcky, překladače, učebnice, veškerý personál školy se snaží maximálně 

pomoc tak, aby však nedocházelo k závažnému narušení standardního fungování výuky našich 

žáků. 

http://www.zsvelehrad.cz/


• kapacita žáků na naší ZŠ je 250 žáků. Informoval, že v případě příjmu více jak 10 žáků dochází 

k naplnění pedagogické a prostorové kapacity školy a vzniká úvaha o vzniku samostatné třídy  

pro tyto žáky tzv. jednotřídce 

Mgr. Mergental: 

• informoval přítomné o pomoci našich obcí jednotlivým ukrajinským rodinám, o snaze zajistit 

vše potřebné. Vše je velmi proměnlivé a neměli bychom si klást vysoké cíle u těchto žáků -  

v této chvíli jde o socializaci, pomoc , podporu a zajištění standardní fungování těchto rodin. 

 

4) podněty rodičů s následnou diskuzí 

• dotaz rodičů na normy jídla u dětí 2. stupně a možnosti jejího zvýšení; zvýšení pestrosti 

 

Ing. Maňásková:  

Norma jídla je dána -  pokud se nepřiplatí, není řešitelné. Apeluje na pestrost jídelníčku tak, aby 

jídlo chutnalo zejména dětem. Na vše je se potřeba dívat zejména jejich pohledem. 

M.Úrichová: 

Žádá o průběžné zlepšování nabídky jídel a klade důraz na její sladěnost a pestrost.  

Mgr. Sukaný:  

S ohledem na vlastní zkušenost se stravováním žáků ve školní jídelně, neshledává podněty za 

podstatné ani konkrétní – i tak podněty probere s vedoucí jídelny. 

 

5) ostatní 

• Mgr. Sukaný:  

Informoval všechny přítomné o průběžné práci celého pedagogického sboru na tvorbě nového 

školního vzdělávacího programu. Ambice je vše začlenit do výuky od 1.9.2022. Bude potřeba 

vše probrat a schválit na jednání školské rady v červnu 2022. 

 

Informaci bere školská rada na vědomí. 

 

 

 

 

Termín příštího jednání školské rady: červen 2022 

 

 

 

Ve Velehradě,  29. března 2022  

 

Zapsal: Ing. Tomáš Valer 

 

 

 


